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Zápis z 2. setkání Pracovní skupiny Pacientské rady pro duševní onemocnění ze 
dne 2. srpna 2018 

Přítomni:  

Členové Pracovní skupiny: Viliam Vaňo (Amicus Brno, z.s.), Josef Závišek (Sdružení 
pomoci duševně nemocným, z.s.), Jitka Kolmanová (Ondřej, z.s.), Martin Javůrek (Spolek 
SFinga), Jitka Styblíková (VIDA, z.s.), Šárka Prokopiusová (Svaz neslyšících a 
nedoslýchavých v ČR), Michaela Čadková Svejkovská (Amelie, z.s.), Veronika 
Kubrichtová (Úsměv mámy, z.s.), Milan Jíša (spolek Kolumbus), Irena Běhalová 
(Dialogos, z.s.), Kateřina Vondráčková (Felicitas), Barbora Lacinová (spolek Kolumbus) 

Náhradníci: Martina Školníková za Martu Pečeňovou (Za sklem, o.s.) 

Hosté: Simona Sedmihorská (ČUN) – přepis setkání pro neslyšící, Anna Košlerová, 
Ondřej Hušek (MZČR - komunikační tým RPP), Vlastimil Milata (předseda Pacientské rady 
ministra zdravotnictví) 

Oddělení podpory práv pacientů (OPP), sekretariát Pacientské rady: Jana Hlaváčová, 
Lucie Policarová 

Program zasedání: 

1. Schvalování priorit skupiny 
2. Diskuze k současné legislativě v oblasti duševních onemocnění 
3. Diskuze k reformě psychiatrické péče 

 

Na úvod Jana Hlaváčová zopakovala smysl této pracovní skupiny zřízené Pacientskou 
radou. Tím je vytváření podkladů v oblasti duševních onemocnění pro Pacientskou radu, 
která připomínkuje zákonné normy a může také vytvářet podněty pro činnost Ministerstva. 
Vzniká tak prostor pro hlas pacientů, pro přenos informací z činnosti Ministerstva 
k pacientům a naopak. 

Dále byla skupina informována o podnětu paní Styblíkové o sdílení kontaktů mezi členy 
skupiny, kdy byla paní Holubovou vytvořena tabulka pro libovolné zaznamenání kontaktů 
všech, kdo budou chtít. Skupina si přeje zaslat odkaz na tabulku e-mailem. 

Následovaly informace o dvou kandidátech na post vedoucího skupiny, pana J. Záviška a 
pana Z. Robocha. Byly představeny podrobnější informace z jejich pracovního i 
soukromého života, které poskytli sami kandidáti. Vedoucího bude volit dne 12. 9 2018 
Pacientská rada, která má k tomuto oprávnění vyplývající ze Statutu Pacientské rady. 
Skupina se přesto rozhodla hlasováním vyslovit své preference formou tajného hlasování. 
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Výsledek tohoto hlasování bude mít pro Pacientskou radu doporučující charakter. 
Hlasování dopadlo takto: pan Roboch získal 5 hlasů, pan Závišek 4 hlasy, 4 se zdrželi 
hlasování. 

Následoval proces projednávání a schvalování priorit. Skupina se shodla na tom, že první 
bod priorit, jímž je Reforma psychiatrické péče, bude odkazovat na již vytvořené cíle 
Reformy, aby nedošlo k opakování priorit již někde deklarovaných. 

V průběhu schvalování priorit skupina přišla na otázku slevy ze vstupného na kulturní a 
sportovní akce pro duševně nemocné, kteří pobírají invalidní důchod. OPP následně 
zjistilo, že slevy na vstupném jsou v drtivé míře poskytovány držitelům průkazů TP, ZTP, 
ZTP/P, o které mohou na Úřadu práce požádat i osoby s duševním onemocněním. Více 
viz vyhláška č. 388/2011 Sb., příloha č. 4. 

Na závěr přednesli Anna Košlerová a Ondřej Hušek z komunikačního týmu Reformy 
psychiatrické péče své sdělení skupině: jde jim především o zajištění komunikace mezi 
odborníky a uživateli, rádi by od této skupiny sbírali podněty pro Výkonný výbor a 
odbornou Radu RPP. Dále informovali o listopadové konferenci k RPP, která se s největší 
pravděpodobností bude konat 23. 11. 2018, pro cca 500 osob. Nyní je v procesu tvoření 
takzvaný intraweb se sekcí pro odborníky a uživatele. I když zde existuje exekutivní orgán 
(což je Výkonný výbor a MZČR) a poradní orgán (= odborná Rada), nejdůležitější roli 
v Reformě hrají pacienti. Ve výkonném výboru se účastní za pacienty paní Dana Chrtková. 
OPP je s ní v kontaktu, přislíbila účast na dalším setkání této skupiny. 

Dále pan Závišek vznesl dotaz na proplácení cestovného členům pracovních skupin. 
Z jednacího řádu Pacientské rady vyplývá, že proplácení musí na žádost schválit OPP.  

Dále Jana Hlaváčová na dotaz sdělila, že se pracovní skupiny scházejí dle potřeby, jinak 
jednou za tři měsíce. 

Zpracovala: Lucie Policarová 


